
 

 

 ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

               Βέροια, 22/07/2025 
Του: Κοτίδη Βασιλείου, Βουλευτή Ν. Ημαθίας 
 
ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
 
ΘΕΜΑ:   «Αύξηση της εμπορίας και χρήσης παράνομων φυτοφαρμάκων από 

τους Έλληνες γεωργούς» 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Τα τελευταία χρόνια παρατηρείται το φαινόμενο της χρήσης παράνομων φυτοφαρμάκων, 
από ολοένα και περισσότερο αγροκαλλιεργητές. Τα αίτια εντοπίζονται στην παρατεταμένη 
οικονομική και κλιματική κρίση. Τα φυτοφάρμακα αγοράζονται πολύ πιο κάτω από το 
κόστος της αγροτικής παραγωγής. Τα ακριβά φυτοφάρμακα άλλωστε αποτελούν ένα από 
τους κύριους παράγοντες αύξησης των αγροτικών εξόδων. Το πρόβλημα είναι ότι 
περιέχουν ουσίες βλαβερές ακόμη και για τον άνθρωπο, καθώς εκφεύγουν του ελέγχου των 
ευρωπαϊκών οργάνων. Συγκεκριμένα, δεν φέρουν συνήθως ετικέτα στην ελληνική γλώσσα, 
με αποτέλεσμα ο χρήστης να μην γνωρίζει τις οδηγίες χρήσης, τις προφυλάξεις, το αντίδοτο 
σε περίπτωση ατυχήματος κτλ. Οδηγούν λόγω κακής ποιότητας πολύ συχνά σε 
φυτοτοξικότητες (καταστροφή καλλιεργειών). Σε περίπτωση που περιέχουν απαγορευμένη 
δραστική ουσία στην Ευρωπαϊκή Ένωση υπάρχει ο κίνδυνος απόρριψης των εξαχθέντων 
προϊόντων. Περιέχουν επιβλαβείς ουσίες, όχι μόνο για τον καταναλωτή, αλλά και για τον ίδιο 
τον γεωργό που έρχεται σε άμεση επαφή, ειδικά αν δεν τηρηθούν αυστηρά τα πρωτόκολλα 
ασφαλείας. Οι χώρες προέλευσης είναι η Τουρκία και η Βουλγαρία και παρά τους 
συνοριακούς ελέγχους και την κατάσχεση σημαντικών ποσοτήτων από τα ελληνικά 
τελωνεία, η διακίνησή τους χρόνο με το χρόνο μεγαλώνει. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
Σε ποιες ενέργειες σκοπεύει να προβεί, ώστε να ελαχιστοποιηθεί, αν όχι να εξαλειφθεί, η 
χρήση παράνομων φυτοφαρμάκων που επιβαρύνει το περιβάλλον, την παραγωγή και εν 
τέλει τον γεωργό και τον καταναλωτή; 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΚΟΤΙΔΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 
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